
Antwoord op schriftelijke vervolg vragen (S22/93) van GPR 
Burgerbelangen over uitbetaling compensatie 
energieprijs door de gemeente

Datum vraag: 9 mei 2022
Indiener: Richard Sivasli en Thomas Eskes
Nummer: S22/121
Datum antwoord: 12 mei 2022

Aanleiding:
Vervolgvragen Energiecompensatie van 04 april 2022, schriftelijke vragen van GPR 
Burgerbelangen over de uitbetaling compensatie energieprijs door de gemeente uitbetaling 
compensatie energieprijs door de gemeente
In de beantwoording van onze eerste set vragen geeft het College aan dat niet het volledige 
bedrag is uitbetaald, maar dat er in termijnen wordt uitbetaald “om het inwoners gemakkelijker te 
maken dit geld ook daadwerkelijk aan de energierekening te besteden”.

Vraag 1: Heeft het College aanleiding om aan te nemen dat ontvangers van de 
energiecompensatie dit niet aan de energierekening uitgeven?
Antwoord:
Er is besloten om de energiecompensatie in termijnen uit te betalen. Op het moment dat wij de 
eerste termijn hebben uitbetaald, was nog er nog geen toezegging van het Rijk dat het volledige 
bedrag van € 800,- uitgekeerd zou worden. Daarnaast heeft de sociaal raadsvrouw geadviseerd 
om het bedrag in termijnen uit te betalen. Inmiddels zijn twee termijnen uitbetaald.

De energiecompensatie is bedoeld om de stijgende energieprijzen te compenseren, maar hoe de 
betreffende inwoners deze specifieke som geld besteden is hun verantwoordelijkheid.
Vraag 2: Waarom vertrouwd het College er niet op dat inwoners dit geld op een 
weloverwogen wijze besteden?
Antwoord:
Wel of geen vertrouwen is hier niet aan de orde. Het bedrag wordt toegekend en het is aan de 
inwoner om dit bedrag te besteden.

Tevens wordt aangegeven dat het College op 26 april een besluit heeft genomen hierover. De 
regeling is al enige tijd bekend en is bedoeld om de stijgende energiekosten te compenseren voor 
mensen met een kleinere beurs. 
Vraag 3: Was het mogelijk eerder dan 26 april dit besluit bij het College voor te leggen?
Antwoord:
Ja, het was mogelijk om het besluit voor 26 april bij het college voor te leggen. Echter, vanwege 
de financiële onduidelijkheid vanuit het rijk en de consequenties daarvan op de gemeentelijke 
begroting (zie vraag 3a en b), vonden wij dit niet verantwoord.

Vraag 3a: Indien ja: Waarom is ervoor gekozen dat niet te doen?
Antwoord:
Er bestond toen nog onduidelijkheid t.a.v. de vergoeding van de kosten vanuit het rijk. Deze zou 
in eerste instantie niet toereikend zijn, wat zou betekenen dat de gemeente een aanzienlijk 
financieel risico zou lopen. De minister heeft later (per kamerbrief) laten weten de gemeenten 
volledig te zullen gaan compenseren. 

Vraag 3b: Indien nee: Wat waren de obstakels hiervoor?
Antwoord:
Het obstakel werd gevormd door en aanzienlijk financieel risico, te weten circa € 900.000

Gezien de snel stijgende prijzen en de vaak kleine reserves die onze inwoners met een kleinere 
beurs hebben is het belangrijk dat deze compensatie zo snel mogelijk naar de mensen toe komt.
Vraag 4: Wat heeft het College gedaan om de compensatie zo snel mogelijk bij de 
doelgroep te krijgen?



Antwoord:
Wij zijn bezig het inrichten van een aanvraagprocedure, waarmee we met een beperkte gegeven 
uitvraag aan de inwoner, snel het recht op toeslag vast kunnen stellen. En met de koppeling met 
onze backoffice processen zodat we vervolgens ook spoedig tot uitbetaling over kunnen gaan. 

Vraag 5: Wat gaat het College doen als inwoners nu al moeite hebben de stijgende 
energieprijzen te betalen? Kunnen zij versneld de compensatie ontvangen?
Antwoord:
Zij kunnen een beroep doen op noodhulp, zie
Extra energietoeslag voor lagere inkomens - gemeente Rheden

Het is niet mogelijk versneld energietoeslag aan te vragen.  

Verder verwijst het College in de beantwoording naar de Sociaal Raadsvrouw. Wij krijgen signalen 
dat hier veel werkdruk ligt.
Vraag 6: Kan het College aangeven of dit klopt?
Antwoord:

De sociaal raadsvrouw is de afgelopen periode inderdaad erg druk geweest, onder andere met het 
begeleiden van de belastingaangiftes. Maar iedereen kan een afspraak met haar maken, er is geen 
sprake van een ‘wachtlijst’.

Vraag 6a: Indien dit klopt: Kan de Sociaal Raadsvrouw de werkzaamheden zoals in de 
beantwoording op onze vragen benoemd er wel bij hebben?
Antwoord:

Zie bovenstaande vraag. 

Vraag 7:Kan het College aangeven wat het bedrag is van de norm 120%?
Antwoord:

Dit is afhankelijk van iemands gezinssituatie. De bedragen zijn te vinden op Collectieve 
aanvullende zorgverzekering - gemeente Rheden

Vraag 8:Kan het College de norm bedrag op de website van de gemeente zetten.
Antwoord:

Deze staan op de website. 

Vraag 9:Kan het College aangeven wanneer het aanvraagformulier op de website van de 
gemeente zetten.
Antwoord:

Inwoners kunnen straks via gezondverzekerd.nl/energietoeslag (bij veel inwoners al bekend 
vanwege de gemeentepolis/ de collectieve aanvullende zorgverzekering) de toeslag aanvragen. De 
technische uitwerking wordt verzorgd door BS&F (onze partner in de gemeentepolis). Zodra de 
planning van de livegang bekend is, informeren wij inwoners via de reguliere kanalen (o.a. de 
publiekssite, onze socials, persbericht).  

https://www.rheden.nl/Inwoners/Werk_inkomen_schulden/Hulp_bij_laag_inkomen/Extra_energietoeslag_voor_lagere_inkomens
https://www.rheden.nl/Inwoners/Werk_inkomen_schulden/Hulp_bij_laag_inkomen/Collectieve_aanvullende_zorgverzekering
https://www.rheden.nl/Inwoners/Werk_inkomen_schulden/Hulp_bij_laag_inkomen/Collectieve_aanvullende_zorgverzekering

